

ENGLISH

ENGLISH

DEUTSCH

DEUTSCH

Intended use

The FitLine ROM Elbow brace is a portable, non-sterile, non-invasive medical device intended for long-term immobilization and support of the elbow joint while injured. It enables controlled mobilization of the joint by setting limits for flexion and extension.

Indications

- ✓ Conservative treatment for dislocation of the elbow with associated injury;
- ✓ Orthotic care for fractures of the medial or lateral epicondyles;
- ✓ Post-operative treatment following implantation of prostheses;
- ✓ Functional aftercare following stable fractures of the distal humerus;
- ✓ Temporary immobilization after arthrolysis of the elbow joint.

Contraindications

If undue pain, unpleasant sensation or allergy develops while you are wearing the brace, please take it off immediately and consult your healthcare professional.

Fitting instructions

1. Open all velcro straps and put the brace on so that its joint lies directly over the lateral epicondyle. The plastic casts and pads can be trimmed to size with scissors if necessary.
2. First fasten the upper forearm strap and then the lower humerus strap. Then fasten the lower forearm strap and the upper humerus strap.
3. Guide one end of the neck strap through the ring on the hand rest, and fasten the velcro.
4. The neck pad can be adjusted individually, but it should lie over the middle of the shoulder. You can adjust the length of the arm rest with the two screws on the forearm splint.

Setting the flexion/extension limits

To adjust the range of motion first turn the opening in the plastic to expose one of the pins. Now press and hold the red button, at the same time turn to set the desired degree figure. Repeat this for the second pin.

Extension and flexion limits: 0° to 120°.

⚠ The medial (inside) and lateral (outside) limit settings must always be the same.

Care instructions

The pads can be washed by hand with a mild soap/detergent. Rinse thoroughly. Leave to dry naturally.



Do not wring out.
Do not iron.



When used normally the brace is maintenancefree. However, after using the brace in water, the hinges can be lubricated using Teflon™ spray. Check regularly that the joint screws are secure, tighten them if necessary.

Storage instructions

Store in dry place and do not expose to direct sunlight and moisture.

Warranty

Currently valid legal conditions applicable.

Verwendungszweck

Die ROM Elbow Brace ist ein tragbares, unsteriles, nicht invasive medizinisches Gerät geeignet für langfristige Stabilisierung und Unterstützung der verletzten Ellenbogengelenk. Das Gerät erlaubt die kontrollierte Mobilisation des Gelenks durch Einstellung der Flexion und Extension.

Indikationen

- ✓ Zur konservativen Behandlung von Ellenbogenluxationen mit Verletzungen;
- ✓ Orthetische Versorgung bei medialen oder lateralen Epikondylen-Frakturen;
- ✓ Postoperative Versorgung nach Prothesenimplantation;
- ✓ Zur funktionellen Nachbehandlung bei stabilen Frakturen des distalen Humerus;
- ✓ Zur temporären Ruhigstellung nach Ellenbogenarthrolyse.

Kontraindikationen

Sollten übermäßige Schmerzen oder ein unangenehmes Gefühl während des Tragens auftreten, nehmen Sie die Orthese bitte sofort ab und suchen Sie Ihren Arzt oder Orthopädiertechniker auf.

Anziehanleitung

1. Öffnen Sie alle Klettbander und legen Sie die Orthese so an, dass das Gelenk direkt über dem seitlichen Epikondylus liegt. Die Handauflage kann mittels der beiden Schrauben an der Unterarm-schiene in der Länge verstellt werden.
2. Schließen Sie zunächst die beiden Unterarmgurte anschließend die Oberarmgurte.
3. Führen Sie das eine Ende des Nackengurtes durch die Öse an der Oberarmmanschette und klettern Sie das Velcro fest.
4. Legen Sie das andere Ende um die Schulter und führen Sie es durch die Öse an der Handauflage und klettern Sie das Ende fest. Das Nackenpolster lässt sich individuell verschieben, sollte aber mittig über der Schulter liegen. Die Polster können bei Bedarf mit einer Schere zugeschnitten werden.

Flexions- & Extensionsbegrenzung einstellen

Um den Bewegungsradius einzustellen, drehen Sie zunächst die Plastikkönung bis zu einem der Pins. Nun können Sie durch Drücken des roten Knopfes und gleichzeitiges Verschieben die gewünschte Gradzahl einstellen. Wiederholen Sie dies beim zweiten Pin.
Flexions- & Extensionsbegrenzung: 0° bis 120°.

⚠ Die mediale und laterale Gradeinstellung müssen übereinstimmen.



ROM ELBOW BRACE
S-FIT-50-001

Handleiding
Instructions for use
Mode d'emploi
Gebrauchsanweisung

Version 5: 8/12/2023

**moovartes**

 Moovartes bv

Toekomstlaan 16
3600 Genk
BELGIUM

Tel. BE: +32 (089) 710400
Tel. NL: +31 (0)46 4369110

Mail: info@moovartes.com
Website: www.moovartes.com

